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EXTRACTE DE L’ACTA NÚM. 3 DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA DEL CONSELL 
MUNICIPAL DEL DISTRICTE DE SANT MARTÍ, CELEBRADA EL DIA 4 DE MAIG DE 
2016 

 
A) Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
 

S’aprova per unanimitat. 
 
 
B) Part informativa: 

 
Despatx d’ofici: No hi ha assumptes a tractar. 
 
Cartipàs: No hi ha assumptes a tractar. 
 
Informe Regidor 
 

El Consell Plenari RESTA ASSABENTAT. 
 

Informe del Govern sobre l’atorgament de subvencions per pública concurrència, 
convocatòria 2016. 
 

El Consell Plenari RESTA ASSABENTAT. 
 

Informe del Govern sobre el Pla de Mobilitat. 
 

El Consell Plenari RESTA ASSABENTAT. 
 

 
C) Part decisòria/executiva : 

 
a) Propostes d’acord:  

 
 

1. INFORMAR FAVORABLEMENT la proposta a la Comissió de Presidència, 
Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i Prevenció, dels candidats del 
Districte de Sant Martí per a la concessió de la Medalla d'Honor de Barcelona 
per a l'edició 2016.  

 
S’aprova per unanimitat. 

 
b) Proposicions: no hi ha cap proposició. 

 
 
 



D) Part d’impuls i control. 
 
 
a) Proposicions / declaracions de grup 
 
 
Presentada pel GMDCIU: 
 
Instar al Govern Municipal perquè es mantingui el compromís per l’execució dels túnels 
viaris de Glòries dintre del calendari estipulat i en les condicions pactades en la Comissió 
de Glòries. Incloent l’execució de les dues fases que la Gran Via de les Corts Catalanes en 
el seu pas entre el carrer Castillejos i la Rambla del Poble Nou. El compliment d’aquests 
compromisos permetrà que el districte no perdi una zona verda i connectar els barris del 
Clot i del Parc i la Llacuna del Poblenou. 

 
S’aprova, amb l’abstenció de GMBComú-E, GMDPSC, GMDERC,  i el vot a favor de 
la resta de grups municipals 

 
 
Presentada pel GMDERC: 
 
Que el Consell Municipal del Districte de Sant Martí acordi: 
 
Instar el Regidor del Districte per tal que es programin i duguin a terme les obres 
necessàries i suficients per tal d’habilitar el més aviat possible, i en tot cas no més tard de 
final del 2017, la Casa de les Vàlvules (Torre de les Aigües), per tal de fer possible la 
instal·lació definitiva de l’Arxiu, més en considerar la poca dotació d’equipaments del barri 
on s’hi ubica. 
 

S’aprova per unanimitat, el següent text transaccionat: 
 

Instar el Regidor del Districte per tal que es programin i duguin a terme les obres 
necessàries i suficients per tal d’habilitar el més aviat possible, i en tot cas no més tard 
de final del 2018, la Casa de les Vàlvules (Torre de les Aigües), per tal de fer possible 
la instal·lació definitiva de l’Arxiu, més en considerar la poca dotació d’equipaments 
del barri on s’hi ubica. 

 
 
 
Presentada pel GMDPSC: 
 
Que el Consell Municipal del Districte de Sant Martí acordi: 
 
Instar al regidor del Districte a dur a terme els estudis necessaris per poder efectuar el 
soterrament de  les línies elèctriques del barri del Camp de l’Arpa, i que aquets treballs 
puguin  començar al llar del present mandat municipal. 
 

S’aprova amb l’abstenció del GMDERC-AM, i el vot a favor de la resta de grups,, el 
següent text transaccionat: 

 
Instar al regidor del Districte a exigir a les empreses elèctriques el soterrament de les 
línies elèctriques en estat deficient del barri del Camp de l’Arpa, i que aquets treballs 
puguin  començar al llarg del present mandat municipal. 
 



             

 
Departament de Serveis Jurídics-Secretaria 
Direcció de Serveis Generals 
Districte de Sant Martí 
 
Pl. Valentí Almirall, 1 
08018 Barcelona 
93 291 60 28 
www.bcn.cat 

 

3 

 

Tant mateix instar a les mateixes a dur a terme el soterrament de les línies en tots 
aquells   carrers del barri que a partir d’ara l’Ajuntament re-urbanitzi. 

 
 
Presentada pel GMDC’s 
 
Que el Consell Municipal del Districte de Sant Martí acordi: 

 

Que con el fin de dar solución a los problemes de retencions de circulación incontrolades, 
de emisiones acústicas muy desagradables, de los clàxons de los vehículos, que hacen la 
convivència impossible, en la confluència de las calles de Selva de Mar – Paseo García 
Faria, así como los problemes de contaminación, se realicen los siguientes acuerdos: que 
en este tramo concreto disponer de una dotación de la Guardia Urbana cada día, de lunes 
a a viernes de 7:30 a 9:30 horas; controlar a los camiones que se salten el control de las 
Rondas; controlar que los vehículos no hagan uso de los clàxons, y poner señal de tráfico 
indicando que no se pueden usar los sonidos acústicos, y controlar el respeto a dicha 
señal. 
 

S’aprova amb l’abstenció del GMDCUP-PA, i el vot a favor de la resta de grups 
municipals, el següent text transaccionat: 

 
Que con el fin de dar solución a los problemes de retencions de circulación 
incontrolades, de emisiones acústicas muy desagradables, de los clàxons de los 
vehículos, que hacen la convivència impossible, en la confluència de las calles de 
Selva de Mar – Paseo García Faria, así como los problemes de contaminación, se 
realicen los siguientes acuerdos: que en este tramo concreto sea de especial atención 
para la Guardia Urbana cada día, de lunes a a viernes de 7:30 a 9:30 horas; controlar 
a los camiones que se salten el control de las Rondas; controlar que los vehículos no 
hagan uso de los clàxons, y instar la colocación de una señal de tráfico indicando que 
no se pueden usar los sonidos acústicos, y controlar el respeto a dicha señal. 

 
 
Presentada pel GMDPP: 
 
 
Que el Consell Municipal del Districte de Sant Martí acordi: 
 
La paralización de la obra en la playa de Llevant, establecer un canal de comunicación y 
de participación con todos los afectados para buscar nuevas propuestas que estén 
consensuadas, las cuales las hay y  expongo en una labor constructiva como establecer 
un gran parque habilitado para que los perros puedan correr y bañarse después. El lugar 
ideal es la plataforma justo detrás del espigón de la Playa de Llevant. 
 
 
Es rebutja, amb el vot a favor del GMDPP i GMDCIU, l’abstenció de GMDC’S i el vot en 
contra de la resta de grups municipals. 
 



 
 
Presentada pel GMDCUP 
 
Que el Consell Municipal del Districte de Sant Martí acordi: 
 
Que el govern executi el conveni subscrit entre l’Ajuntament de Barcelona i l’empresa 
Telefónica, mitjançant el qual els edificis acordats passin a ser equipaments pels nostres 
barris, entre els quals es troba el del carrer Sant Antoni Maria Claret, 250, que forma part 
del Districte de Sant Martí i que, per tant, s’incorpori aquest edifici al proper Pla 
d’Equipaments. 
 

Es retira. 
 

 
b) Proposicions amb contingut de declaració institucional:   

 
Presentada pel GMDCUP amb el contingut de la Declaració Institucional sobre la dignitat 
de la gent gran, i en substitució de la proposició / declaració de grup que figurava a l’ordre 
del dia: 

 
Que el Consell Municipal del Districte de Sant Martí acordi: 

 
Primer.- Elaborar programes d'apoderament, especialment dirigits a les dones grans, 
perquè ells i elles mateixes puguin ser part activa d’aquests programes;  

Segon.- Garantir des dels ajuntaments que les polítiques municipals proporcionen unes 
condicions de vida dignes i de qualitat a la gent gran, que el dotin de autonomia, així com 
gaudir de la seva ciutat, entorn i espais d’oci.  

Tercer.- Dur a terme estudis i seguiments continuats de les condicions econòmiques i 
socials en què es troben les persones grans i pensionistes més desafavorits.  

Quart.- Reforçar les polítiques de prevenció de violència masclista vers dones grans.  

Cinquè.- Impulsar programes de conscienciació de respecte cap a la nostra gent gran  

que els valori com agents de construcció social.  

Sisè.- Reivindicar el dret a la ciutat de la gent gran.  

S’aprova amb els vots a favor del GMDCUP, GMDPSC, GMDERC i GMDBComú, 
l’abstenció del GMDC’S i el vot en contra del GMDPP. 

 
 
c) Precs 

 
Presentat pel GMDCIU 
 
Que el Districte de Sant Martí reprengui la feina feta sobre l’estudi de remodelació de la 
plaça de Victòria Kent per a poder donar solució, el més aviat possible, a aquest 
concorregut espai de Sant Martí i així evitar possibles accidents en el futur. 
 

No s’accepta el prec. 
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Presentat pel GMDERC 
 
Que l’equip del govern municipal del districte dugui a terme les accions suficients i 
necessàries per a revertir aquesta situació, consistents en la pintura de les instal·lacions – 
en les plantes que encara no s’ha fet - del Centre Cívic Sant Martí i que se solucioni el 
problema de la manca de climatització del Centre. 

 
S’accepta el prec. 

 
Presentat pel GMDERC 

 
Que l’equip del govern municipal del districte de Sant Martí insti a qui correspongui per tal 
que es duguin a terme les accions suficients i necessàries per garantir l’accessibilitat al 
Museu del Disseny i com que com a mínim es faci de les seves entrades un lloc accessible 
per a les persones amb diversitat funcional. 

 
S’accepta el prec. 

 
 

Presentat pel GMDC’S 
 
Que amb totes les dades i informes fets ja presentats, si el Govern Municipal ja ha adquirit 
el compromís de solucionar sense demora aquesta situació, amb relació a la situació 
exposada del col·legi Arc de Sant Martí, carrer Almacelles, nº 1-11, del nostre districte. 
 
 

S’accepta el prec. 
 
 
Presentat pel GMDC’S 
 
Que es presenti en el termini de tres mesos un pla d’equipaments per als joves del 
Districte, incloent un espai en els barris de Sant Martí de Provençals i Verneda – La Pau. 
 
 

No s’accepta el prec. 
 
 
Presentat pel GMDPP 
 
Que el distrito de Sant Martí prepare una campaña cívica de información y asesoramiento 
en el distrito, para mejorar la salubridad y limpieza de nuestras calles, y revise si es 
suficiente la oferta de contenedores basuras así como su ubicación.    

 
S’accepta el prec. 

 



Presentat pel GMDCUP 

 
Que l’equip de govern faci per impulsar i reforçar els punts de detecció de situacions de 
precarietat entre la gent gran en espais públics i d’accés comú. 
 
 

S’accepta el prec. 
 
Presentat pel GMDCUP 
 
Que l’equip de govern faci allò necessari per tal de millorar l’estat urbanístic de la Rambla 
Prim i reforci el seu manteniment. 
 
 

S’accepta el prec. 
 
 

d) Preguntes 
 

Presentada pel GMDCIU 
 
Quin és el capteniment del govern en relació al control i pacificació de l’espai del Fòrum i 
el seu entorn? 
 

La resposta constarà en acta. 
 
 
 
Presentada pel GMDPSC 
 
En quina situació es troba en l’actualitat el pla de rehabilitació d’habitatges afectats per 
aluminosi del barri del Besòs? 
 

La resposta constarà en acta. 
 
 
Presentada pel GMDPSC 
 
En quina data esta previst que comencin les obres del tram previst de Pere IV? 

 
La resposta constarà en acta. 

 
 
Presentada pel GMDPPC 
 
¿Ha realizado el Ayuntamiento de Barcelona o del Distrito,  un estudio de las zonas 
afectadas en  cada barrio de Sant Martí  por el amianto  y qué medidas ha tomado o 
tomará? 
 

La resposta constarà en acta. 
 
 

e) Seguiment de les proposicions i declaracions de grup:  
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Presentat pel GMDCIU 

Que s’informi al Consell Plenari de l’estat de compliment de la proposició / declaració de 
grup  aprovada pel Consell de Districte de 2 de març del 2016, amb el següent contingut: 
 

Instar al Govern Municipal perquè la regulació que resta pendent fer-se de la Rambla 
del Poblenou com a espai singular en el marc de la normativa de ciutat sobre vetlladors, 
es faci mitjançant el consens, el diàleg i recollint un previ acord a impulsat des del 
Districte entre veïns i restauradors.  

 

La resposta constarà en acta. 
 

Presentat pel GMDERC 

Que s’informi al Consell Plenari de l’estat de compliment de la proposició / declaració de 
grup  aprovada pel Consell de Districte de l’1 de desembre de 2015, amb el següent 
contingut:  
 

Instar a l’Equip de Govern de Sant Martí a fer possible que Sant Martí sigui un districte 
capdavanter en la política d’acollida als refugiats i per això s’impulsi de forma urgent: 
 

Una campanya comunicativa al districte en diverses llengües explicant els drets i deures 
que tenen així com els tràmits per a la seva consecució, s’asseguri l’accessibilitat a 
aquesta informació en els indrets que poden freqüentar els col·lectius necessitats (CAP, 
Serveis Socials, Centres Cívics, OAC, etc.) mitjançant els equips professionals dels 
diversos serveis implicats en l’atenció a aquests col·lectius així com s’engegui una 
campanya de sensibilització ciutadana a Sant Martí. 
 
I Vetlli per tal que tots els refugiats arribats els últims 2-3 anys a Sant Martí s’acullin al 
pla “Barcelona Ciutat Refugi” en les mateixes condicions que les persones que arribin, 
es a dir, es vetlli per l’excel·lència en les polítiques socials de cooperació i solidaritat 
que es facin des del nostre districte. 
 

La resposta constarà en acta. 
 

Presentat pel GMDPPC 

Que s’informi de l’estat d’execució del prec acceptat en el Consell de Districte, en la seva 
sessió del dia 2 de març de 2016 amb el següent contingut: 

Que el ayuntamiento del distrito atienda las peticiones de remodelación y  mejora  de la 
plaza de la infancia,  que está proponiendo  la asociación de vecinos y la plataforma de 
vecinos de plaza de la infancia, e informe de los calendarios de la actuación e inversión 
previstas, una vez defina dicha actuación.  

 



La resposta constarà en acta. 
 
 
 
 
Presentat pel GMDCUP 
 
 
Que s’informi de l’estat d’execució del prec acceptat en el Consell de Districte del dia 2 de 
març de 2016 amb el següent contingut, i es faciliti còpia per escrit de les actuacions que 
s’hagin realitzat al respecte: 
 

Que s’investigui fins al final per esbrinar com i perquè l’immoble on estava ubicada la 

Flor de Maig ha estat durant anys en aquesta situació de perill estructural amb els 

riscos que ha comportat per a les nostres veïnes, sense cap tipus de coneixement per 

part de l’administració pública i es demanin responsabilitats. 

 
La resposta constarà en acta. 

 
 
E) Declaracions institucionals:  

 
Sobre el suport institucional al cos de la Guàrdia Urbana. 
 

El Consell Plenari del Districte acorda, amb el recolzament de tots els grups amb 
excepció del GMDCUP, aprovar la següent declaració: 

  
Donar el màxim suport i reconeixement institucional al cos de la Guàrdia Urbana de 
Barcelona en la seva tasca diària de prevenció i seguretat als carrers del Districte de 
Sant Martí.  

 
 
Sobre la creació d’una regidoria de Joventut. 
 

El Consell Plenari del Districte de Sant Martí, amb el recolzament de tots els grups 
excepte el GMDBCOMÚ, acorda:  

1. Reconèixer els i les joves com uns dels principals afectats per la crisi econòmica, 
fent de la precarietat i l’atur unes de les seves característiques estructurals.  

2. Adquirir un compromís públic real del Districte de Sant Martí amb els i les nostres 
joves perquè siguin un col·lectiu pres en consideració i es prioritzi el 
desenvolupament de polítiques de joventut, transversals i integrals, en els propers 
anys per tal de fer front a les problemàtiques que pateix la joventut barcelonina.    

3. Expressar la imperiosa necessitat d’una reforma de l’organigrama municipal perquè 
es reincorpori la Regidoria d’Adolescència i Joventut en l’actual mandat 2015-2019 
amb la finalitat que els objectius anteriorment exposats es puguin complir de 
manera satisfactòria.  
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Sobre l’ordenació i reforma de la rambla del Poblenou. 
 

Es retira 
 
Sobre la garantia d’una vida digna i de qualitat a la gent gran. 

 
Es retira 

 
 
Sobre el suport als ajuntaments investigats per l’Audiència Nacional i el dret a decidir. 
 

El Consell Plenari del Districte de Sant Martí, amb el recolzament del GMDBComú, 
GMDCIU, GMDERC i GMDCUP, acorda:  

 
Primer.- Mostrar el rebuig del districte de Sant Martí als requeriments enviats per ordre de 
l’Audiència Nacional espanyola a gairebé trescents ajuntaments catalans per haver 
aprovat una moció de suport a la Declaració 1/XI del Parlament de Catalunya.  

 
Segon.- Donar ple suport a les persones que, a causa d’aquests requeriments puguin ser 
encausades o citades a declarar per part de l’Audiència Nacional, recordant el dret 
fonamental a la lliure expressió. 

Tercer.- Declarar, una vegada més, que el dret a l’autodeterminació és un exercici 
eminentment cívic i democràtic que ha de ser reclamat i defensat des de totes les 
institucions que emanen de la voluntat popular i, molt particularment, des dels ajuntaments 
entesos com l’administració més propera a la ciutadania.  

Quart.- Així mateix, recolzar les mobilitzacions que es convoquin per donar suport a les 
persones encausades i als ajuntaments requerits i cridar a tots els veïns i veïnes de 
districte de Sant Martí a participar-hi.  

Cinquè.- Comunicar l’adopció d’aquests acords a les entitats municipalistes, al Govern de 
la Generalitat de Catalunya, al Govern de la Generalitat valenciana, al Govern de les Illes 
Balears, al Govern d’Aragó, i als governs de l’estat espanyol i francès.  

 
 
 
 
Rocío Benito Arranz 
Secretària del Consell   

Barcelona, 9 de maig de 2016 

 


